
PROTOKÓŁ NR XXVIII/2017 
SESJI RADY POWIATU W POLICACH 

w dniu 31 marca 2017 r. 
 
 
  
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Stan radnych w Radzie Powiatu w Policach           – 19 
Obecnych na sesji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu   – 15 
Oprócz radnych w sesji wzięli udział zaproszeni goście, którzy podpisami na liście obecności, 
stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu, potwierdzili swoje uczestnictwo w obradach. 
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PRZEBIEG OBRAD 
 
Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – O godz. 10.00 otworzył 
XXVIII sesję Rady Powiatu w Policach. Powitał zebranych radnych i zaproszonych gości.  
 
Pkt 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski - Na podstawie listy 
obecności stwierdził, że na sali obecnych jest 13 radnych, a zatem wymagane quorum nie 
budzi wątpliwości.  
 
Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Przed Państwem 
porządek obrad i jak zwykle proszę Państwa, wytłuszczonym drukiem pod nr 12a, mówię jak 
zwykle, bo to tradycją się stało – skarga. I znowu, żeby dochować terminów wynikających 
z Kodeksu postępowania administracyjnego do Komisji Rewizyjnej, bo to jest skarga 
dotycząca spraw SOSW Nr 1 ale na Starostę. Coś nowego, na Starostę, a więc do Komisji 
Rewizyjnej ja proponuję, bo rzeczywiście na Starostę, to Komisja Rewizyjna. Proszę 
Państwa, musimy tą zmianę przegłosować. Przypominam, że bezwzględna większość 
ustawowego składu Rady musi być za taką poprawką, czyli w naszym przypadku 10 radnych. 
Zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad poprzez dodanie pkt 12a. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 
 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
 
Porządek obrad XXVIII sesji Rady Powiatu w Policach w dniu 31 marca 2017 r. 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu XXVII sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 24 lutego 2017 r.  
5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 
6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 1/XXVIII/17) 
7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 2/XXVIII/17) 
8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego. (Nr druku: 3/XXVIII/17) 
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9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie dotacji udzielanych z budżetu 
Powiatu Polickiego szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach szkół 
publicznych. (Nr druku: 4/XXVIII/17) 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci 
szkół ponadpodstawowych i specjalnych na obszarze Powiatu Polickiego na okres od 
dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. (Nr druku: 5/XXVIII/17) 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie określenia zadań w zakresie 
rehabilitacji osób niepełnosprawnych przewidzianych do realizacji w 2017 r. oraz 
wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na te zadania. (Nr druku: 6/XXVIII/17) 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej 
rozpatrzenia skargi z dnia 8 marca 2017 r. dotyczącej działalności p.o. Dyrektora 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1 dla Dzieci Niepełnosprawnych 
Ruchowo im. Marii Grzegorzewskiej w Policach. (Nr druku: 7/XXVIII/17) 

12a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej 
rozpatrzenia skargi z dnia 28 marca 2017 r. dotyczącej działalności Starosty 
Polickiego. (Nr druku: 9/XXVIII/17) 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie przyjęcia „Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Polickim na lata 2017 – 2024”. 
(Nr druku: 8/XXVIII/17) 

14. Pomoc społeczna i polityka rodzinna. „Sprawozdanie z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Policach za 2016 rok” wraz z wykazem potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej.  

15. „Sprawozdanie z realizacji w 2016 r. Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2015 – 2020”. 

16. Interpelacje i pytania radnych. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Zamknięcie obrad. 
 
Pkt 4.  Przyjęcie protokołu XXVII sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 24 lutego 

2017 r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Stwierdził, iż nie 
wniesiono uwag do protokołu z XXVII sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 24 lutego 
2017 r., w związku z tym zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu.  
 
Wyniki głosowania są następujące: 
 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 
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Pkt 5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 
 
Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę Pana 
Starostę o przedstawienie sprawozdania. 
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – W zasadzie to wszystko, co było realizowane 
w okresie pomiędzy sesjami zostało zawarte w sprawozdaniu i jako, że dziś rzeczywiście 
obrady mają w swojej treści dość dużo sprawozdań, to ograniczę się tylko do informacji 
drogowej. Jesteśmy w trakcie rozstrzygania przetargów. Szczęśliwie, bo tak trzeba 
powiedzieć, a i konkretnie i kosztowo dobrze rozstrzygnęliśmy przetarg na przebudowę drogi 
w Mierzynie. Dziś będziemy mieli rozstrzygnięcie przetargu na budowę wiaduktu. 
W zasadzie, być może dziś pewnie są to formalności, uzgodnienia pomiędzy Urzędem 
Wojewódzkim, który w 50% wspiera przebudowę drogi w Kołbaskowie Szczecin – Siadło 
Górne i dziś się rozstrzygnie, czy ten przetarg będzie ogłoszony właśnie dziś, czy też nastąpi 
przesunięcie samego ogłoszenia. Remonty. Zdajemy sobie strawę, jako Zarząd, że niestety 
jeździmy po tych dziurach i je widzimy i mieszkańcy pewnie Państwa męczą, czy monitują. 
Szanowni Państwo, z pełną odpowiedzialnością informujemy, że umowa jest realizowana. 
Firma, która prowadzi remont, która ma zawartą z nami umowę wykorzystuje każdy dzień. 
Natomiast troszeczkę cierpliwości, rozumiemy, jeśli Państwo będziecie musieli składać 
interpelacje, czy telefonować, proszę czyńcie to, bo rzeczywiście o to chodzi, żeby 
mieszkańcy mieli szansę przez Was do nas dotrzeć natomiast dochowujemy szczególnych 
starań. Niestety jest nadal tak jak mówiłem wcześniej. Jest jedna firma, więc w jednym 
miejscu, czy na jednej drodze te remonty prowadzi według harmonogramu przyjętego 
i firmamentnie przedstawionego wszystkim samorządom i osobom zainteresowanym. Przez 
Wydział Komunikacji, Transportu i Dróg jest realizacja tego zadania. Rzeczywiście zima też 
trzeba powiedzieć, choć może nie aż tak długa, ale z punktu widzenia uszkodzeń drogowych 
była szczególna i tak jak myśleliśmy, że zastosowanie rozwiązań i utrzymania gwarancji 
trzyletniej na wszystkie dziury łatane w zeszłym roku, w ramach umowy, spowoduje, że 
będziemy mieli tego w tym roku mniej, ale wcale tak nie jest. Także te 300 tys. zł, które 
przeznaczyliśmy w przetargu już dziś widać, że będzie kwotą niewystarczającą, dlatego 
Zarząd ma też w najbliższych dniach, w zasadzie będzie rozmawiał, ażeby zabezpieczyć 
dodatkowe środki na to, żeby kontynuować, dlatego jeszcze raz proszę Państwa o pewną 
cierpliwość i zrozumienie, że nie da się tego procesu niestety, tego naprawiania przyspieszyć. 
Dodam też, bo dziś na posiedzeniu Komisji Środowiska, Infrastruktury i Rolnictwa pan 
Przewodniczący komisji Mariusz Jędrak analizując szczegółowo wszelkie zadania drogowe, 
też rozmawialiśmy i informujemy Państwa, że rzeczywiście wykonanie tych wszystkich 
napraw dróg w zeszłym roku, które ponumerowane zostało tą farbą kaustyczną przyniosło 
efekty, ponieważ przegląd pozimowy wykazał zaledwie kilka dziur, to z protokołu wynikało, 
które rzeczywiście zostały uszkodzone przez tą zimę, a więc podlegały gwarancji natomiast 
pozostała reszta trzyma się dobrze, więc myślę, że tym procesem dojedzie do modernizacji 
niektórych dróg poprzez skuteczne łaty z gwarancją trzyletnią. Wiem, że to żart i najlepiej by 
było, gdybyśmy wszystkie zmodernizowali, ale mamy taki stan dróg, jaki mamy. To, jeśli 
chodzi o sprawy drogowe. Inne rzeczy, które ewentualnie Państwa by zainteresowały w tym 
czasie czy to w pionie oświaty czy ochrony środowiska prosimy bardzo o ewentualne pytania. 
Postaramy się na nie odpowiedzieć. Dziękuję uprzejmie.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo Panie 
Starosto. Czy są pytania? Bardzo proszę pani radna Magdalena Zagrodzka.  
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Radna Powiatu Polickiego Magdalena Zagrodzka – Ja wiem, że w tej chwili są łatane 
dziury w Przecławiu, ale proszę mi powiedzieć Panie Starosto, kiedy firma do Dobrej 
wejdzie?  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Czy mogę prosić o udzielenie odpowiedzi panią 
Naczelnik Magdalenę Sochanowską, bo nie wziąłem ze sobą tego zestawienia, 
harmonogramu, a pani Sochanowska na pewno jest na to przygotowana? 
 
Naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Magdalena Sochanowska – Mamy 
przygotowany harmonogram na najbliższe trzy tygodnie. Kolejność łatania dziur jest 
ustalona, Gmina Dobra też w ten harmonogram wchodzi. To jest harmonogram na trzy 
tygodnie i mamy nadzieję, że uda nam się w tym czasie dotrzeć również to tej miejscowości, 
jednak w tym momencie zaczynamy od Warzymic, tam remonty już są realizowane, 
Przecław, Dołuje, następnie Przęsocin ul. Ogrodowa, Drogoradz, Rzędziny, Łęgi i na końcu 
jest też Gmina Dobra.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Czy są pytania 
jeszcze do sprawozdania z pracy Zarządu? Jeśli nie to dziękuję bardzo. Proszę Państwa 
przechodzimy do głosowania uchwał  
 
Pkt 6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 1/XXVIII/17) 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę Panią 
Skarbnik o wprowadzenie do projektu uchwały.  
 
Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo, w projekcie uchwały przedstawiamy Państwu do rozważania zwiększenie dochodów 
w dziale 758 o kwotę 62 749 zł. Na tą kwotę składają się częściowo środki niewygasające 
z 2016 r., otrzymane odszkodowanie za uszkodzone bariery drogowe refundacja 
z Powiatowego Urzędu Pracy w Policach kosztów zatrudnienia dwóch pracowników 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Policach. Kolejne zwiększenie dochodów 
i jednocześnie wydatków w dziale 853 o kwotę 33 375 zł. Tutaj następuje zmiana 
harmonogramu w realizacji projektu pn.: „ProfesjONalista”, który jest realizowany przez 
PCPR w Policach. W dziale 855 o kwotę 5 280 zł, są to zwiększenia dochodów i wydatków 
w związku z otrzymanymi darowiznami przez Dom Dziecka w Tanowie i Dom Dziecka 
w Policach. Kolejne zwiększenie wydatków tym razem tylko w dziale 010 o kwotę 4 305 zł. 
To są środki wprowadzane do budżetu z niewykorzystanych środków niewygasających 
w 2016 r. na realizację zadań z zakresu przeciwdziałania nielegalnym wyłączeniom gruntów 
z produkcji rolniczej. W dziale 600, 7 426 zł, jest to otrzymane odszkodowanie, o którym 
wcześniej powiedziałam. W dziale 852, rozdziale 85203, kwota 46 639 zł, to jest kwota 
również wprowadzana, ze środków niewygasających z 2016 r. z przeznaczeniem na 
opracowanie projektu budowlano-wykonawczego Powiatowego Centrum Wsparcia Seniorów 
w Policach. W rozdziale 85218, kwota 2 100 zł, to jest refundacja kosztów wynagrodzeń 
zatrudnienia z Powiatowego Urzędu Pracy. W dziale 853, również kwota 2 100 zł, i to także 
refundacja z Powiatowego Urzędu Pracy kosztów zatrudnienia. I w dziale 855, kwota 
10 803 zł, są to darowizny, które zostały wpłacone w 2016 r. dla Domu Dziecka w Tanowie. 
Równocześnie należy przesunąć środki budżetowe w ramach działu 758 na właściwe 
paragrafy. Zmieniła się klasyfikacja, mieliśmy 3 miesiące, więc dzisiaj jest ostatni dzień na to, 
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żeby według nowej klasyfikacji przesunąć środki. Ta kwota jest kwotą, która została w lutym 
przyjęta do budżetu, są to środki niewygasające z zeszłego roku. Przesunięcie w ramach 
działu 853 w kwocie 5 985 zł, to jest również w związku ze zmianami w harmonogramie 
w „ProfesjONaliście” i z działu 852 do działu 855 w kwocie 7 400 zł, to są przesunięcia 
środków na wypłatę nagród jubileuszowych dla pracowników Domu Dziecka w Tanowie.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Proszę 
bardzo Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu pan Dominik Brzęcki. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Dominik Brzęcki – Na 
posiedzeniu komisji ten projekt został omówiony, przedyskutowany i przez komisję 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki Rodzinnej 
pan Dariusz Podhajny.  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 
Rodzinnej Dariusz Podhajny – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Pan 
Przewodniczący Zbigniew Kurowski.   
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Środowiska, Infrastruktury i Rolnictwa Zbigniew 
Kurowski – Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Czy 
przewodniczący innych komisji? Czy Państwo radni w tej sprawie mają pytania, uwagi, 
wątpliwości? Jeśli nie to głosujemy. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
(Nr druku: 1/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/229/2017 
      Załącznik nr 10 do protokołu 

 
Pkt 7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 2/XXVIII/17) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę 
o wprowadzenie do projektu uchwały. Proszę Pani Skarbnik.  
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Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo, w tej uchwale przedstawiamy zmiany w załączniku nr 9 i załączniku nr 11 są one 
konsekwencją wprowadzania przesunięć i wprowadzania dodatkowych środków w wysokości 
10 tys. zł do załącznika nr 9 na przeprowadzenie imprezy „Misterium Męki Pańskiej”. Dalej 
w załączniku nr 9, otrzymaliśmy pomoc finansową od Gminy Dobra w wysokości 25 tys. zł 
na mieszkania treningowe i również wprowadzamy te pieniądze, musimy zwiększyć. 
Mięliśmy 50 tys. zł, będzie 75 tys. zł w pozycji nr 10 oraz w załączniku nr 11 jest to 
zwiększenie kwoty wydatków inwestycyjnych w pozycji nr 15, to jest właśnie te 25 tys. zł 
z Gminy Dobra i również w załączniku nr 11 pozycja nr 16 są to środki inwestycyjne na 
przygotowanie dokumentacji projektowej przebudowy części budynku internatu w związku 
z reforma oświatową. Dziękuję  

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pan 
Przewodniczący Dominik Brzęcki. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów i Mienia Powiatu Dominik Brzęcki – 
Komisja nie wnosiła uwag do zmian, o których pani Skarbnik wspomniała i projekt 
zaakceptowała.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pan 
Przewodniczący Dariusz Podhajny. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 
Rodzinnej Dariusz Podhajny – Komisja również nie wniosła uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Czy 
przewodniczący innych komisji? Bardzo Proszę Pani Przewodnicząca Magdalena Zagrodzka.  
 
Przewodnicząca Komisji Promocji, Rozwoju, Sportu i Turystyki Magdalena Zagrodzka 
– Komisja również nie wniosła uwag i zaopiniowała pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję Pani 
Przewodnicząca. Pan Starosta Andrzej Bednarek bardzo proszę.  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Tylko jedno słowo w imieniu Zarządu Powiatu. 
Szanowni Państwo, bardzo dziękujemy, ale pragniemy podkreślić, żeby to też wybrzmiało, 
ponieważ szanując referowanie służb finansowych, ale to są cyfry. Drodzy Państwo, jesteśmy 
samorządem, przez który przechodzą wsparcia finansowe do realizacji celu, jakim jest 
budowa i wykończenie w zasadzie tych mieszkań treningowych, naszego Polickiego 
Stowarzyszenia na Rzecz Osób Upośledzonych Umysłowo. I w tym miejscu pragnę 
podziękować nie tylko obecnej pani Wójt, która rozumiem decyzją swojej Rady przekazuje na 
ten cel, jako kolejny samorząd swoją cegiełkę, ale podkreślić również trzeba, że w dużym 
zakresie w tym projekcie uczestniczyła Gmina Police, która przez nas przekazała kilkaset 
tysięcy na przestrzeni ostatnich lat. I tylko o to mi chodziło. Bardzo dziękujemy, Natomiast 
podkreślam, że my, jako Zarząd, jako Powiat Policki rozstrzygamy i przekazujemy docelowo 
te pieniądze do organizacji, ale są to pieniądze również tych samorządów. Dziękuję.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Jeszcze 
raz witając Panią Wójt dziękujemy za ten gest, ale on jest gestem dla nas wszystkich, bo 
wspólny cel i jednocześnie mieszkańcy Gminy Dobra, Gminy Kołbaskowo, Gminy Nowe 
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Warpno i Gminy Police mają pełne prawo do korzystania z zasobów zbudowanych przez to 
Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym. Cztery gminy i myślę, że tak 
się dzieje i będzie działo, to jest kolejny przykład wspólnej pracy wszystkich samorządów bez 
względu na miejsce posadowienia przedsięwzięcia. Czy to jest schronisko dla zwierząt 
w Gminie Dobra czy to są działania na rzecz osób z upośledzeniem umysłowym w Gminie 
Police, czy na innych terenach wspólne działania. Jeśli nie ma uwag pozostałych radnych to 
przystępujemy do głosowania. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 
2/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/230/2017 
      Załącznik nr 12 do protokołu 

 
Na sesję przybyła radna Anna Rybakiewicz. 

Od tej pory w obradach bierze udział 14 radnych. 
 
Pkt 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego. (Nr druku: 3/XXVIII/17) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Witam Panią Radną 
Annę Rybakiewicz. Informuję, że w sesji bierze udział 14 radnych. Bardzo proszę panią 
Skarbnik o wprowadzenie do projektu uchwały.  
 
Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo, w tej uchwale należy dostosować załącznik nr 1 do przed chwilą podjętych uchwał 
w zakresie zgodności, co do kwot. Natomiast w załączniku nr 3 należy dostosować wielkości 
wykazane przy realizacji projektu „ProfesjONalista”, który jest realizowany w Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie w Policach.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę 
Przewodniczących komisji o informację o przebiegu prac komisji w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów i Mienia Powiatu Dominik Brzęcki – Tak jak 
pani Skarbnik powiedziała, ta uchwała jest konsekwencją wcześniej przyjętych uchwał, więc 
komisja również do tej uchwały nie wnosiła zastrzeżeń i projekt zaakceptowała.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo Panie 
Przewodniczący. Przewodniczący innych komisji? Czy Państwo radni w tej sprawie chcieliby 
zabrać głos, zadać pytania, rozwiać ewentualne wątpliwości? Jeśli nie to głosujemy uchwałę. 
Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 3/XXVIII/17). Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 



9 
 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/231/2017 
      Załącznik nr 14 do protokołu 

 
Pkt 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie dotacji udzielanych 

z budżetu Powiatu Polickiego szkołom i placówkom niepublicznym 
o uprawnieniach szkół publicznych. (Nr druku: 4/XXVIII/17) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pani 
Starosta Beata Chmielewska.  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, podjęcie 
uchwały jest niezbędne ze względu na to, że zmieniła się sytuacja prawna, tzn. wprowadzono 
zmiany w ustawie o systemie oświaty. Ta uchwała dostosowuje nasz system udzielania 
dotacji szkołom i podmiotom niepublicznym do obowiązujących przepisów prawa. To są 
dwie główne zmiany. Pierwsza to: ustawa bardzo ściśle określa pojęcie najbliższego powiatu. 
Dotychczas było tak, że Zarząd Powiatu decydował, który powiat wziąć pod uwagę ustalając 
wysokość dotacji, natomiast teraz jest to ustawowo ustalone. To jest pierwsza sprawa, a druga 
sprawa to jest decyzja Rady odnośnie wysokości dotacji w porównaniu z wybranym przez nas 
powiatem i ustalamy tutaj próg minimalny 50%. Taka jest propozycja. Uchwała została 
również poddana konsultacjom Rady Działalności Pożytku Publicznego i uzyskała pozytywną 
opinię. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pani 
Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Anna Ryl.  
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Anna Ryl – Komisja Edukacji i Kultury 
analizowała ten projekt uchwały i pozytywnie go zaopiniowała.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący innych komisji? Czy są pytania, uwagi, wątpliwości w tej sprawie Państwa 
radnych? Jeśli nie ma to przystępujemy do głosowania. Zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały (Nr druku: 4/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.    
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      Uchwała Nr XXVIII/232/2017 
      Załącznik nr 16 do protokołu 

 
Pkt 10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia 
sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na obszarze Powiatu Polickiego na 
okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. (Nr druku: 
5/XXVIII/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Realizacja tego punktu 
to kolejny etap na drodze do realizacji zadań samorządu w kwestiach zmian w systemie 
edukacji. Bardzo proszę Pani Starosta Beata Chmielewska.  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo 
27 stycznia na sesji Rady Powiatu podjęliśmy uchwałę o projekcie sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych. Ten projekt, który wtedy podejmowaliśmy został poddany 
konsultacjom związków zawodowych oraz uzyskał pozytywną opinię Kuratora Oświaty. 
Związki zawodowe w swoich opiniach nie wniosły żadnych uwag, w związku z tym ta 
uchwała jest niemal identyczna z tym projektem, który podjęliśmy poprzednio. Jeżeli trzeba 
szczegółowo omówić, to są to takie same szkoły jak proponowaliśmy w projekcie.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Może dwa słowa jakie, 
żeby utrwalić? To jest ostatni etap, zaraz będzie wdrażanie. Wykorzystajmy tą chwilę.  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak. Jeśli chodzi o nasze 
placówki dotyczy to czterech placówek. W Zespole Szkół Gimnazjum przekształcamy 
w Szkołę Podstawową Mistrzostwa Sportowego. W placówce SOSW Nr 1 Gimnazjum 
przekształcamy i włączamy oddziały gimnazjalne do istniejącej tam Szkoły Podstawowej. 
Podobnie w Tanowie. Istniejące Gimnazjum włączamy do istniejącej Szkoły Podstawowej. 
Natomiast w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym przekształcamy w Szkołę 
Podstawową o skróconym cyklu. To jest klasy V, VI, VII i VIII. Oczywiście przez 2 
najbliższe lata klasy gimnazjalne będą funkcjonowały w istniejących szkołach 
podstawowych, jako oddziały gimnazjalne.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Nie ma pytań w związku 
z tym projektem? Komisja Edukacji i Kultury chciałaby się wypowiedzieć? 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Anna Ryl – Komisja dyskutowała ten projekt. 
Dzieliliśmy się swoimi uwagami i pozytywnie zaopiniowała.  
 

Na sesję przybyła radna Iwona Wierzbicka. 
Od tej pory w obradach bierze udział 15 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Przewodniczący innych 
komisji? Państwo radni? Bardzo proszę pani radna Anna Rybakiewicz.  
 
Radna Powiatu Polickiego Anna Rybakiewicz – Ja mam tylko krótkie pytanie. Czy coś 
Państwu wiadomo czy dzisiaj w którejś z naszych placówek odbywa się strajk nauczycieli?  
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Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak. Strajk nauczycieli 
odbywa się w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Tanowie. Z informacji 
Dyrektora wynika, że dzieci, które są w placówce oczywiście mają zapewnioną opiekę. I to 
jest jedyna placówka, w której nauczyciele podjęli strajk.  
 
Radna Powiatu Polickiego Anna Rybakiewicz – Ten strajk jest taki dosyć szeroki. Czy tutaj 
w naszej placówce są wykształcone jakieś postulaty?  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Postulaty są płacowe.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pan 
Przewodniczący Brzęcki. 
 
Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki – Ja bym chciał nawiązać do tego projektu, do 
tego też wcześniejszego. Chciałbym podziękować Zarządowi za takie sprawne 
przeprowadzenie tego projektu, szczególnie w zakresie dostosowania go do nowego ustroju 
szkolnego, że zostało to przeprowadzone po konsultacjach, że to wszystko odbyło się bez 
zbędnych emocji, sprawnie i za to chciałbym podziękować Zarządowi bardzo serdecznie.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – To się należy, dlatego, 
że jeśli mogę dwa swoje słowa wtrącić, to pamiętajmy o Gimnazjum w Loecknitz i to jest też 
istota, żeby tego nie zgubić, żeby przy okazji reform w Polsce nie narobić biedy (przepraszam 
za kolokwializm) w zakresie kształcenia transgranicznego. Bardzo proszę. Pan Paweł 
Mirowski.  
 
Radny Powiatu Polickiego Paweł Mirowski – W zasadzie to w nawiązaniu do wypowiedzi 
pana Przewodniczącego. Takie pytanie padło podczas posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
do pani Starosty i rzeczywiście pani Starosta zapewniła, że obecnie wprowadzana reforma nie 
wpłynie negatywnie na sposób bieżącego funkcjonowania tego Gimnazjum, bo różne głosy 
słyszymy od mieszkańców i pani Starosta podkreśliła, że tutaj nie powinno być żadnych 
niepewności i żadnych negatywnych skutków wprowadzenia tej reformy. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję Panie Radny. 
Czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi wątpliwości? Czy też wypowiedzi Państwa radnych? 
Jeśli nie to głosujemy. Witam Panią Radną Wierzbicką. W sesji bierze udział 15 radnych. 
Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 5/XXVIII/17). Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 15 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/233/2017 
      Załącznik nr 18 do protokołu 
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Pkt 11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie określenia zadań 
w zakresie rehabilitacji osób niepełnosprawnych przewidzianych do realizacji 
w 2017 r. oraz wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania. (Nr druku: 6/XXVIII/17) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę Państwa, zmiany 
w Państwowym Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, czyli podział tych 
środków. Proszę bardzo. Przystępujemy. Pani Starosta.  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, uchwała 
przyjmowana jest przez nas co roku. Tym razem jak zwykle podział środków przyznanych 
przez PFRON odbywa się w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem Pracy i Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie z tym, że w tym roku w porównaniu z poprzednim mamy 
o 136 tys. zł więcej środków niż pozostawało do dyspozycji w 2016 r. Głównie więcej 
środków przeznaczonych jest na dofinansowanie kosztów działania warsztatów terapii 
zajęciowej, co wynika ze zwiększonej liczby uczestników tych warsztatów, ale w tym roku 
w porównaniu z poprzednim proponujemy Państwu przyznanie 100 tys. zł na dofinansowanie 
uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych, czego 
przez ostatnie 2 lata nie robiliśmy, ponieważ tych środków brakowało na turnusy i jeżeli 
Państwo pamiętacie, przyznawaliśmy środki z własnych po to, żeby jednak wesprzeć osoby 
korzystające z turnusów rehabilitacyjnych. W tym roku wystarcza nam środków na to, żeby 
100 tys. zł przeznaczyć na to zadanie, plus tak jak w poprzednich latach ze środków PCPR 
przeznaczamy również 70 tys. zł na dofinansowanie tych turnusów. I w ten sposób w tym 
roku być może uda nam się wszystkie osoby, które chcą skorzystać wesprzeć finansowo 
w zakresie tych turnusów. Pozostałe kwoty są przystosowane do zapotrzebowania, które jest 
rozpoznawane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Bardzo 
proszę pan Przewodniczący Dariusz Podhajny.  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 
Rodzinnej Dariusz Podhajny – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie tych środków.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 
przewodniczący innych komisji? Państwo radni? Ja mam pytanie, jeśli mogę? Pani 
powiedziała, że plus 70 tys. zł ze środków PCPR-u. Ja rozumiem, że to jest łącznie 
170 tys. zł? 
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak, łącznie tak.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Czyli 100 tys. zł tutaj, 
a 70 tys. zł będzie z PCPR-u, ale jak idzie o kryterium przyzwania środków z tych dwóch 
kierunków strumieni, one będą rozumiem jednakowe?  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Acha, tam tylko będzie 
wzmocnienie. Czyli nie musieliśmy wprowadzać tych 70 tys. zł do tych środków?  
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Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Nie. Tamte środki są 
zapewnione w budżecie PCPR-u, podobnie jak poprzednie, które wskazywaliśmy z naszego 
budżetu.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Nie przechodziły przez 
ten fundusz tak? Czyli ja rozumiem z tego, co pani Starosta powiedziała, że potrzeby 
w zakresie dofinansowania tych turnusów w Powiecie Polickim są szacowane na około 
170 tys. zł? 
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Circa.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Rozumiem. Dziękuję. 
Bardzo proszę pan Przewodniczący Dominik Brzęcki.  
 
Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki – Chciałbym dopytać panią Starostę Beatę 
Chmielewską. Mówiła Pani, że w tym roku te środki PFRON-u są większe niż w roku 
poprzednim. Można byłoby odnieść się kwotowo? Jaka to była kwota w roku ubiegłym?  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak. Podaję: 1 017 830 zł 
było w ubiegłym roku.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę Państwa. Czy są 
pytania, uwagi wątpliwości w kwestii tej uchwały? Jeśli nie ma to głosujemy. Zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 6/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 15 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/234/2017 
      Załącznik nr 21 do protokołu 

 
Pkt 12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji 

Rewizyjnej rozpatrzenia skargi z dnia 8 marca 2017 r. dotyczącej działalności 
p.o. Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1 dla Dzieci 
Niepełnosprawnych Ruchowo im. Marii Grzegorzewskiej w Policach. 
(Nr druku: 7/XXVIII/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Przed nami dwie 
uchwały dotyczące skargi. Pierwsza proszę Państwa to jest skarga do skargi, która już była 
rozpatrywana. Czyli mówiąc kolokwialnie i skrótowo skarga na skargę. Skarżący nie jest 
zadowolony z rozstrzygnięcia Komisji Rewizyjnej, a głównym zarzutem, który podnosi jest 
to, że nie został zaproszony na posiedzenie tej komisji i nie mógł swojego stanowiska 
wyłuszczyć. Zastanawialiśmy się z obsługą prawną jak to potraktować, ale już na posiedzeniu 
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Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu mówiłem. My jesteśmy proszę Państwa, jeśli 
chodzi o prace Rady bardzo mocno kontrolowani, dość często przez Urząd Wojewódzki 
w zakresie rozpytywania skarg. Kontrolują instytucje rządowe czy jesteśmy, czy spełniamy 
kryteria demokratyczne, czy traktujemy odpowiednio osoby skarżące, co do terminów 
naprawdę. Jeden dzień zwłoki i już jest wytyk, że to niezgodnie z Kodeksem postępowania 
administracyjnego i tak dalej. W związku z tym tutaj sytuacja jest taka, że nie chcąc 
ryzykować zarzutów dotyczących tego, że nie w pełni respektujemy prawo osób skarżących 
do rozpatrzenia ich skarg postanowiłem skierować ponownie pod obrady Rady tę kwestię 
z propozycją ponownego skierowania do Komisji Rewizyjnej. Ale Pan Przewodniczący 
mówi, że Pan zapraszał? Proszę to wyjaśnić publicznie, niech to wybrzmi, żebyśmy tutaj nie 
mieli wątpliwości. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Panie Przewodniczący, 
Szanowni Państwo, ja rozmawiam bardzo często z panem skarżącym, ponieważ 
niejednokrotnie on do mnie dzwoni, ja oddzwaniam (w zależności od sytuacji, czy możemy 
rozmawiać), tłumaczę, że Komisja Rewizyjna, tym bardziej, że skarżący jest doświadczonym 
samorządowcem (był kilka kadencji radnym Rady Miejskiej) i mówię, że na każde 
posiedzenie może przyjść, podaję termin przez telefon, ale w tym momencie, kiedy był 
wyznaczony termin posiedzenia komisji skarżący był na wyjeździe, w związku z tym trudno, 
żebyśmy my przesuwali termin posiedzenia, tym bardziej, że gonią nas te terminy, o których 
pan Przewodniczący powiedział. Natomiast, jeśli chodzi o tą skargę na skargę to my opieramy 
się, jako Komisja Rewizyjna na dokumentach, które są nam dostarczane. Nie idziemy do 
placówki, nie wertujemy tych dokumentów w taki sposób nawet nie byłoby to eleganckie, 
tylko w oparciu o ten materiał, który mamy. Aczkolwiek rozmawiałem już z panią Beatą 
Chmielewską, że jeśli będą tego typu skargi, a one są, będziemy jednak prosili od placówek, 
które mają tam swój udział w tej skardze o postępowanie pisemne, bo w związku z tym to 
będzie nas w jakiś sposób uwiarygodniało, że rzetelność działania Komisji Rewizyjnej jest 
prawdziwa. Dziękuję.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Czy Państwo 
radni chcieliby się wypowiedzieć w tej sprawie? Pan Rady Paweł Mirowski. Bardzo proszę.  
 
Radny Powiatu Polickiego Paweł Mirowski – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 
Pozwolę sobie zabrać głos, ponieważ tak się składa, że jestem jednym z członków Komisji 
Rewizyjnej i takie stawianie sprawy przez skarżącego, że komisja w sposób nierzetelny 
rozumiem, wykonuje swoje czynność jest dla nas, przynajmniej dla mnie w pewnym sensie 
krzywdzące. Przywoływanie argumentów, że prosi się o wyliczenie z konkretnych danych 
a bazujemy na dokumentach źródłowych samo siebie wyklucza, bo konkretne dane są 
w dokumentach źródłowych zawarte, więc na takich danych bazujemy i takie dane 
analizujemy. Tak jak powiedział pan Przewodniczący, pan skarżący zawsze miał możliwość 
przyjścia na komisję. Pojawiał się w innych sprawach na komisjach, składał wyjaśnienia, tutaj 
także miał taką możliwość. Komisja zawsze dyskutuje, wszystkie argumenty za i przeciw 
rozważa i takie podejście skarżącego, że robimy coś w sposób nierzetelny, mało 
profesjonalny jest tutaj dla nas, wydaje mi się krzywdzące i należałoby się zastanowić 
w przyszłości jak podejść do tego typu wniosków, bo teraz Komisja Rewizyjna ma kolejny 
raz jakby analizować prace, które już raz wykonała i zaświadczam tutaj i mówię, że 
gdybyśmy nie byli pewni swojej decyzji, to byśmy poprzedniej skargi w taki sposób nie 
rozstrzygnęli. Ja rozumiem, że trzeba było uwzględnić tą skargę i ponownie przekazać ją do 
analizy, natomiast rzeczywiście jest to taka trochę sytuacja niekomfortowa, bo Komisja 
Rewizyjna ma kolejny raz analizować to, co już przeanalizowała i wydała w uzasadnieniu do 
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poprzedniej uchwały swoje stanowisko. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Ja w pełni się zgadzam 
z Pańską wypowiedzią z Pańskim tokiem rozumowania, absolutnie tak, tylko naprawdę długo 
się zastanawiałem, co w takiej sytuacji robić. Czy arbitralnie rozstrzygnąć i powiedzieć 
dziękuję bardzo uważamy, że nie? Ale wtedy narażamy się na konsekwencje takie, jak 
powiedziałem. Niestety obywatel, mieszkaniec ma prawo korzystać ze swoich uprawnień i ma 
prawo nazywać swoje pisma skargami, ma prawo nie zgadzać się z oceną Komisji 
Rewizyjnej, ma prawo nie zgadzać się z rozstrzygnięciami Rady Powiatu, mówimy 
o Samorządzie Powiatowym w tym przypadku. My mamy obowiązki. Ja się zgadzam, że to 
można skargę do skargi i jeszcze do entej potęgi to ciągnąć, ale nie ma narzędzi, które 
mogłyby powiedzieć „nie, stop”, jeśli rzeczywiście będzie poczyniony przez skarżącego taki 
krok, że razem z obsługą prawną uznamy, że nie ma charakteru skargi, to wtedy nie będziemy 
dawali pod obrady, nie będziemy Rady angażowali. Pani radna Patrycja Nowak. Bardzo 
proszę.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Ja też jestem przeciwna temu, żebyśmy dwa 
razy pochylali się nad tą samą sprawą i art. 239 Kodeksu postępowania administracyjnego 
mówi, że w przypadku, gdy skarga w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną 
i jej bezzasadność wskazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez 
wskazywania nowych okoliczności organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 
swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania 
skarżącego. Więc ja ewentualnie proponuję, żeby Rada po prostu podtrzymała swoje 
stanowisko wyrażone w poprzedniej uchwale rozpoznającej skargę w tym samym 
przedmiocie, jeżeli oczywiście nowe okoliczności się nie pojawiły.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Pani ma rację, tak brzmi 
ten przepis z tym, że skarżący w skardze podaje nowe okoliczności, które charakteryzuje 
w ten sposób, że w tamtej nie rozpatrzono tychże, że jeszcze nie rozpatrzono dwóch 
elementów, tak podaje, dwóch kwestii i, że gdyby on był, to już wynikało z rozmów 
skarżącego z panem Przewodniczącym, to on by to uwypuklił, podniósł itd.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Te elementy były w tej skardze, na które 
skarżący teraz się powołuje?  
 
Sekretarz Powiatu Polickiego Mirosław Antonieiwcz – Nie. 
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Czyli ja rozumiem, że w zakresie tych dwóch 
nowych elementów to jest nowa po prostu skarga?  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Skarżący dlatego daje hasłowo, 
a później trzeba się domyślać, czego tak naprawdę to dotyczy.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Ale te hasła były w poprzedniej skardze czy 
ich nie było?   
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Nie było.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Ale rzecz dotyczy tego 
samego przedmiotu. Rozumie Pani?  
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Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Rozumiem.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Tego samego 
zagadnienia. I komisja zbadała zagadnienie, powiedziała „nie jest skarga zasadna”, a skarżący 
mówi „zaraz, zaraz tu są jeszcze jakieś dwa aspekciki” i wyciąga, te aspekciki dotyczą tego 
samego zagadnienia. 
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Rozumiem.  
 
Radny Powiatu Polickiego Paweł Mirowski – Ale wątek wiodący jest jeden.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Tak jak mówię, wątek 
główny jest ten sam. Proszę pan Przewodniczący Brzęcki.  
 
Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki – Ja chciałbym tylko zabrać głos. Ja już o tym 
mówiłem na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu, jakie jest moje zdanie 
na temat tej skargi i uważam, że ten skarżący wielokrotnie skargi składał w zeszłym roku, 
dwa lata temu, teraz już. Dotyczyły różnych tematów. Telewizorów, anten, teraz chodzi 
o kwestie inne i też jest to ryzyko, o którym pan Przewodniczący, pan Starosta mówili 
i powinna Rada wziąć to pod uwagę, że nie możemy też być pod pewną presją i Komisja 
Rewizyjna, która tą skargę rozpatruje też nie może być pod presją, że skarżący będzie do tego 
czasu skarżył aż ta decyzja będzie po jego myśli. Też nie możemy doprowadzić do takiej 
sytuacji. Owszem, ma prawo, ale tutaj trzeba byłoby jakiś złoty środek znaleźć i jakoś 
racjonalnie do tego podejść.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję za tą 
wypowiedź. Tak, pełna zgoda. Ja myślę, że tutaj wszystkich obecnych dzisiaj 15 osób myśli 
podobnie, ale znajdźcie narzędzie. Pytam prawników. Dajcie narzędzie.  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Bo rzeczywiście, przepraszam, pozwolę sobie, bo 
słysząc ton wypowiedzi i rozumiem wątpliwości, za chwilę musimy podjąć uchwałę i nie 
konsultowaliśmy, ponieważ sytuacja jest nowa i pozwolę sobie też po części nawiązać, bo za 
chwilę będzie skarga na mnie, ten sam skarżący. Uważam, że zaskoczę, ale osobiście 
uważam, bo nie konsultowaliśmy tego podczas posiedzenia Zarządu, że skarga jest dobrą 
formą. Dobrą mimo wszystko. Obywatel ma tą możliwość. Osobiście uważam, że to jest 
bardzo ważny element gdzie ten obywatel, który może mieć zupełnie odmienne zdanie, 
polityczne spostrzeżenia, ma tą formę. Tylko rzeczywiście dochodzimy do jakiejś granicy 
absurdu, bo dziś tak naprawdę pytanie. Czy podjęcie tej uchwały w tych dwóch nowych 
okolicznościach, które stwarzają ryzyko, iż nam zakwestionują podejście, czyli to uchylenie, 
to jest dobre rozwiązanie? Ponieważ dojedziemy do granic absurdu tak jak chociażby druk 
i projekt uchwały, gdzie 8 marca na Radzie Pedagogicznej coś zostało powiedziane, a 31 
marca skarga na Starostę. Przecież my w międzyczasie, jako… Może nie o wszystkim. Czyli 
propozycja byłaby taka, bo też się zastanawiamy, może brakuje jakiegoś ogniwa, 
rzeczywiście statut nie przewiduje nic innego. Może przyjść obywatel. Poprosić o głos, 
zabrać, ale tak się nie dzieje. Ja ze swojej strony myślę, że my, jako Zarząd szukając jednak 
rozwiązań, bo może tego być jeszcze więcej, proponowałbym mimo wszystko, żeby 
niezależnie od wszystkiego przyjąć to bezpieczne rozwiązanie dziś, tak bym rekomendował. 
Natomiast my ze swojej strony, jako Zarząd i kierownictwo urzędu będziemy prosić 
o interpretację pewnych wytycznych z Urzędu Wojewódzkiego w takich kwestiach, ażeby 
rzeczywiście nie narazić się. Po drugie, może spróbujemy pomyśleć Szanowni Państwo 
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o założeniu pewnej formuły jak komunikacja z radnymi a mianowicie jakaś interwencja 
obywatelska. Może jakieś takie miejsce na stronie internetowej gdzie ludzie mogą zgłaszać te 
uwagi, które ich nurtują? Może wtedy unikniemy tej ilości i jedynego mechanizmu w postaci 
skargi? Wcale tu nie ma gwarancji jak rozumiem, ale szukam rozwiązań.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Zgadzam się z pierwszą 
częścią wypowiedzi pana Starosty. Ta druga część wypowiedzi w tym przypadku nie będzie 
miała zastosowania. Mamy skrzynki, przecież wiemy, że można wrzucać. Incydentalnie, ale 
wpływają jakieś pisma, jakieś prośby, jakieś żądania, a tutaj to jest to z premedytacją po 
prostu i trzeba to nazwać po imieniu. Pani Radna Patrycja Nowak. Bardzo proszę.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Ja jeszcze bym chciała, bo wczytuję się w to 
pismo i z treści jasno wynika, że to jest ponowienie skargi i niezadowolenie z załatwienia 
poprzedniej. Ja jestem za tym, żebyśmy podtrzymali po prostu stanowisko wyrażone 
w poprzedniej uchwale, bo w ten sposób narażamy się na to, że będziemy w kółko 
wypowiadać się w tych samych tematach. Dla mnie z treści tego pisma jasno wynika, że to 
jest ponowienie poprzedniej skargi, ale oczywiście tutaj decyzja do poszczególnych radnych 
należy.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Tak, oczywiście. Nie ma 
dzisiaj pana prawnika, który to bezpośrednio opiniował, nadzorował i który miał jakiś tok 
rozumowania. Dzisiaj jest nieobecny. Czy Pan Sekretarz chciałby się wypowiedzieć, bo to 
w Pańskiej jurysdykcji? 
 
Sekretarz Powiatu Polickiego Mirosław Antonieiwcz – Ja bym to zostawił bez zmian.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Tak, rozumiem, ale jest 
propozycja pani radnej Patrycji Nowak, żeby jednak ta uchwała nie była podjęta i Rada 
musiałaby podjąć nową uchwałę i idąc Pani Tokiem rozumowania trzeba byłoby mieć nową 
uchwałę, która mówi, że Rada podtrzymuje tamtą. Tylko proszę zwrócić uwagę, że z punktu 
widzenia, jakby praktycznej strony zagadnienia dzisiaj tej uchwały i tak nie podejmiemy, bo 
nie mamy tej treści, o której Pani mówi, a przecież Komisja Rewizyjna może się spotkać 
i krótkim protokołem potwierdzić Pani rozumowanie i na następnej sesji przyjmiemy uchwałę 
w Pani toku rozumowania. Rozumie Pani?  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Tylko, jeżeli dzisiaj przyjmiemy tą uchwałę. 
Może będzie tak, że za chwilę radni wypowiedzą się, że nie chcą przyjąć tej uchwały i nie 
będzie rozpatrzenia tej skargi.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – To jej nie będzie, ale jak 
Pani uważa. Każdy z nas ma oczywiście prawo do swojego zdania.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Ale jeżeli dzisiaj zagłosujemy za tą uchwałą 
to znaczy, że przyjmujemy skargę do rozpoznania ponownie, jeszcze raz.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Tak to będzie.  
 
Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – To niech radni decydują. Ja uważam, że 
nawet jakby możemy podtrzymać stanowisko w poprzedniej uchwale po prostu głosując nad 
tym, a papierowo, to zawsze można taki dokument później przygotować, bo to jest akt 
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głosowania, ale każdy radny będzie...  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Ja rozumiem Pani tok 
myślenia. Proszę Pan Waldemar Echaust.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Panie Przewodniczący, Pani 
Radna, pochylmy się, naprawdę, żeby upust i satysfakcję skarżącemu, według tego, co 
napisał, że nie podeszliśmy do tego tematu profesjonalnie. Spróbujmy. Ja proszę Komisję, 
żebyśmy rozpatrzyli. Nam korona z głowy nie spadnie a jeśli mamy wyjaśnić, zaprosić 
i wyartykułować skarżącemu i wysłuchać, o co naprawdę jemu chodzi, aczkolwiek zdajemy 
sobie sprawę, że tych skarg będzie na każde stąpnięcie, kiwnięcie ze strony tego skarżącego 
będą się sypały skargi, bo to nam zapowiedział na pierwszym spotkaniu i widzimy, że ten tok 
postępowania jest dalej taki sam.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Pan Starosta 
Bednarek.  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Bo rzeczywiście, pani Patrycja ma w zupełności rację, 
dochodzimy do jakiś granic absurdu, że dzisiaj mamy teraz, jako radni mamy prawo mieć 
własne zdanie na ten temat, natomiast bezpośrednim powodem to poczucie bezpieczeństwa, 
że przy kontroli nam tego nie wytkną, ale rozumiem, tu się zgadzam i rozumiem, Urząd 
Wojewódzki kontroluje, ale z drugiej strony nie może w związku z tym zabrać tego 
pełnomocnictwa, które delegowane jest do Rady, jako organu uchwałodawczego. Mamy 
prawo nie zgodzić się, ponieważ wiemy, że tak naprawdę te działania to nie jest incydentalna 
jedna sytuacja tylko są merytoryczne działania, które jest prawdopodobieństwo się nie będą 
kończyć, bo za chwilę, kolejna sprawa, jest tego najlepszym przykładem. Omówimy 
szczegółowo Państwu harmonogram, jak to szczegółowo się stało i co się dzieje. Natomiast 
rozumiem, jeśli przyjmiemy to, co powiedział pan Przewodniczący, jak najbardziej jesteśmy 
też za tym, bo my, jako jednak Zarząd, który wobec Państwa jest wykonawcą polityki Rady 
zdajemy sobie też sprawę, że w tej szczególnej sytuacji jesteśmy trochę w niezręcznym 
położeniu stąd też przyjmiemy taką rekomendację, jaką większość tutaj, bezpieczną. Ale 
docelowo trzeba szukać rozwiązań, bo będziemy rzeczywiście w oparach absurdu  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – To prawda. Docelowo 
trzeba szukać rozwiązań, ale prawda też jest taka, że my, jako Rada Powiatu, jako Samorząd 
Powiatowy musimy przestrzegać prawa, a prawo w tych kwestiach jest bezwzględne. Jest coś, 
co ma znamiona skargi, nie można odmówić znamion skargi temu, co ten pan napisał. Gdyby 
tak było, to ja bym odpisał, że nie widzę i koniec. Ale obsługa prawna, która obsługuje 
działania Rady mówi „Nie. Są znamiona skargi i powinno to pójść takim trybem”. W sytuacji, 
kiedy nie będzie znamion skargi, kiedy stwierdzimy, że nie ma, to wtedy pójdziemy tym 
trybem. Ja tylko chcę się odnieść do tego, że to nie jest tylko dlatego, że przyjdą nas 
skontrolować. Konsekwencje w stosunku do rady, jakie mogą być za to? Żadach. Skarga na 
Radę i to wszystko. Panie Starosto to nie jest ten tryb, ja tylko podałem przykład, co robią 
kontrolujący i jak są świętsi od Papieża z wszystkimi tego konsekwencjami w zakresie tego 
typu spraw. Po prostu są nadmiernie wrażliwi nad prawem do skargi. Skarga, jako specjalny 
instrument życia w demokratycznym państwie. Tak to wygląda. Pan radny Paweł Mirowski.  
 
Radny Powiatu Polickiego Paweł Mirowski – Tak, ja chciałbym jeszcze, ja wiem, że to już 
troszkę bicie piany jest w tym temacie, ale chciałem poinformować, że ja będę przeciwny tej 
uchwale, a to dlatego, że głosując za przyznałbym się do tego, że nierzetelnie wykonałem 
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pewne wcześniej powierzone zadania, a z tym się nie zgadzam. Jeżeli skarżący przychodzi na 
komisję, tak trochę uchylę rąbka tego, co się działo na komisji i mówi, że on składa skargę, 
ale wie tak naprawdę, że ta skarga będzie uznana za bezzasadną, na pytanie skąd tak wie 
odpowiada, że widzi po naszych minach, jak my się wypowiadamy, jak mówimy. Nie 
dostrzega tego, że rzeczywiście poświęcamy czas, przychodzimy, analizujemy dokumenty, 
rozmawiamy z urzędnikami, rozmawiamy niejednokrotnie z dyrektorami placówek. Tego nie 
widać, po prostu widzi po naszym zachowaniu, jakie my już mamy podejście. Będę głosował 
przeciw dlatego, że poprzednie zadanie wykonane przez Komisję Rewizyjną było wykonane 
w sposób rzetelny. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję.  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Ja też na zakończenie, jeśli można, bo w pełni 
rozumiem i dostosujemy się do decyzji, którą Państwo podejmiecie, natomiast informuję, bo 
pan Przewodniczący słusznie powiedział, rzeczywiście opinia prawna. Opinię prawną 
zapewniamy my, jako Zarząd. Informuję, że będziemy analizować tą sytuację, bo 
rzeczywiście nie może dojść do sytuacji takiej, jak czasami w dostępie do informacji 
publicznej, że przyjmuje się rozwiązanie przekazania tej informacji tylko po to, że jest 
bezpiecznie, bo sądy orzekają różnie. Niestety trzeba trochę, ja wiem, że mówiłem, skarga 
jest dobrą formą, tylko nie można tego generalizować i nie może być tak, że tak jak tutaj 
siedzimy każdy z nas wyczuwa intencyjnie, o co też w tym wszystkim chodzi, żeby stać się 
zakładnikiem tej sytuacji. Stąd też na pewno będziemy analizować prawnie i konsultować się 
z panem Wojewodą, tak ażeby pan Przewodniczący, kiedy będzie miał tego typu sprawy miał 
przegląd czy ten istniejący stan prawny rzeczywiście, czy można przyjąć czasami inne 
stanowisko i rekomendować inne rozwiązania  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Więc może zlecić jakąś 
ekstraordynaryjną analizę prawa w tych kwestiach, może są specjaliści od skarg? Nie wiem, 
ale może by tak poszukać, bo może rutyna wdaje się tu we znaki? Nie wiem, nie znam 
dobrego rozwiązania. Ja, jako przewodniczący Rady nie mogę narażać Rady na zarzut 
bezprawności i tak widzę swoją rolę. Przystępujemy do głosowania. Zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały (Nr druku: 7/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 7 
przeciw - 6 
wstrzymało się - 2 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Uchwała została podjęta przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/235/2017 
      Załącznik nr 23 do protokołu 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Jeszcze przed przerwą 
krótko, bo to jest historia z tego samego gatunku.  
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Pkt 12a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji 
Rewizyjnej rozpatrzenia skargi z dnia 28 marca 2017 r. dotyczącej działalności 
Starosty Polickiego. (Nr druku: 9/XXVIII/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę, bo to jest skarga 
na pana Starostę, pan Starosta ma prawo się odnieść. Tak jest. 
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Tylko chodziło o to rzeczywiście, bo skoro 
publicznym jest możliwość składania skarg i to się dziś stało, to chyba ważne, żeby 
publicznie, choć w kilku zdaniach wyjaśnić kwestię. Rzeczywiście skarga jest złożona na 
mnie, choć jak sami Państwo rozumiecie na Zarząd generalnie, reprezentowany przeze mnie, 
ale pragnę poinformować Państwa, że 9 marca wpłynęło pismo w tej sprawie. Informacja, 
oprócz zawartych cytatów była bardziej kompletna, działania zostały podjęte, Dyrektor jest 
w trakcie realizacji, a właściwie zaraz finiszuje, natomiast po 20 dniach trafia do Państwa 
skarga. W zasadzie patrząc na chronologię tych zdarzeń, to chyba więcej nic nie trzeba 
powiedzieć i na tym skończę. Oczywiście podajemy się jak najbardziej do weryfikacji tej 
kwestii, do dyspozycji Państwa będą chronologiczne informacje dotyczące podjętych działań 
od momentu zaistnienia tej kwestii. Natomiast proszę też zrozumieć, pewnie, że hasło 
zdrowie, bezpieczeństwo jest tak hasłem niosącym, natomiast tak jak na drogach, tak jak 
w każdym innym miejscu, pewne działania związane z wydatkowaniem środków publicznych 
są zobligowane do pewnych procesów i oczywiście od czasu rozstrzygnięcia tej kwestii 
obecna tutaj pani Dyrektor zabezpieczyła, natomiast nic szczególnego tam się nie wydarzyło, 
po prostu po zimie wykruszyły się pewne części betonu i asfaltu. Jest to znowu skarga z tych 
kategorii, ale jesteśmy do Państwa dyspozycji i już więcej chyba nie ma co mówić. Dziękuję.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 
w tej sprawie są jeszcze jakieś uwagi, wątpliwości? Bardzo proszę pani radna Anna 
Rybakiewicz.  
 
Radna Powiatu Polickiego Anna Rybakiewicz – Ja tylko chciałam powiedzieć do pana 
Starosty. Skarżącego Pan sobie wyhodował na własnej piersi.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję. Czy jeszcze 
ktoś? Ja nie wiem, ale w polskim prawie jest chyba taki przypadek, że jak ktoś kogoś 
fałszywie posądza, oskarża, to też się naraża na konsekwencje. Prawo nie działa w jedną 
stronę. Nie można mówić o łysym, że jest kędzierzawy, przepraszam bardzo. Zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 9/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Uchwała została podjęta przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/236/2017 
      Załącznik nr 25 do protokołu 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę Państwa, zanim 
ogłoszę przerwę, to poinformuję uprzejmie, że Państwo radni byliście poinformowani, że co 
roku przedstawiciele Stowarzyszenie Hospicjum Królowej Apostołów w Policach prowadzą 
tak zwaną kwestę żonkilową. Sprzedają żonkile, oferują za datki na rzecz hospicjum. 
Poinformowaliśmy Państwa, żebyście byli Państwo przygotowani, nie byli zaskoczeni. Za 
moment państwo wejdą na salę i dokonają takiej kwesty. Ogłaszam przerwę do 11:15.  
 

Przerwa 20 minut. 
 

Sesję opuścił radny Waldemar Echaust. 
Od tej pory w obradach bierze udział 14 radnych 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę Państwa jest 
11:15, wznawiamy obrady.  
 
Pkt 13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Polickim na lata 2017 – 
2024”. (Nr druku: 8/XXVIII/17) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pani 
Starosta Beata Chmielewska.  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, strategia 
została opracowana przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, wspólnie z Wydziałem 
Spraw Społecznych i Obywatelskich. Opiera się na pięciu istniejących już programach. 
Program Przeciwdziałania Bezrobociu, Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych, Program 
Rozwoju Pieczy Zastępczej, Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, Program Współpracy 
Powiatu Polickiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz programy, które są 
w przygotowaniu tj. Program Ochrony Zdrowia Psychicznego w Powiecie Polickim 
i Powiatowy Program na Rzecz Seniorów. Te programy będą strategię wspierały. Natomiast 
na podstawie analiz, których nie będę omawiać stwierdzamy, że celem strategicznym strategii 
winno być zmniejszenie liczby dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej i to jest zasadniczy 
cel tej strategii, która na lata 2017 – 2024 przewiduje ogólnie mówiąc wsparcie rodziny 
w najszerszym możliwym tego słowa znaczeniu i działania zawarte w strategii nakierowane 
są właśnie na to, żeby wesprzeć i wzmocnić rodzinę biologiczną tak, by liczba dzieci 
umieszczanych w pieczy zastępczej malała. Mamy w tej chwili w pieczy zastępczej 
instytucjonalnej i rodzinnej około 250 dzieci i chcemy tą liczbę zmniejszyć. Strategia została 
skonsultowana zarówno z OPS-ami w gminach naszego powiatu jak i z organizacjami 
pozarządowymi. Dziękuje bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Rozpoczynamy 
dyskusję. Pan Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej 
i Polityki Rodzinnej pan Dariusz Podhajny.  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 
Rodzinnej Dariusz Podhajny – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Strategia była omawiana podczas posiedzenia komisji.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuje bardzo. Bardzo 
proszę przewodniczący innych komisji? Proszę Państwa pozwólcie, że może otwierając 
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dyskusję, może nie otwierając, ale mi się podoba, że jest jeden cel, a nie jest rozproszone to 
na kilka, kilkanaście celów, że chcemy wszystko zrobić dobrze i kolokwialnie mówiąc zbawić 
świat. To jest dobrze, jest jeden cel. On rzeczywiście zawiera w sobie wszystkie problemy 
społeczne, bo dziecko w pieczy zastępczej to są wszystkie problemy. To jest koniec pewnego 
postępowania, ale zanim ono się w tej pieczy zastępczej znalazło, to jest nagromadzenie 
wszystkich możliwych problemów społecznych i chciałem powiedzieć, że gratuluję 
Zarządowi takiego podejścia do zagadnienia. Bardzo sensowne i bardzo praktyczne. Jeśli 
z roku na rok uda się, że tych dzieci będzie mniej to znaczy, że program jest realizowany. Ja 
wiem, że to nie zależy od Samorządu Powiatowego tylko, że to jest szereg działań wszelkich 
instytucji, ale absolutnie popieram uważam, że to jest dobre rozwiązanie. Mamy jeden cel, 
który jest takim wierzchołkiem piramidy, wierzchołkiem góry lodowej. Chciałem to 
publicznie powiedzieć. Tyle. Czy jeszcze Państwo Radni chcą zabrać głos? Pan 
Przewodniczący Brzęcki, pan Starosta Bednarek. Proszę bardzo.  

 
Sesję opuścił radny Zbigniew Kurowski. 

Od tej pory w obradach bierze udział 13 radnych. 
 
Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki – Ja bym chciał tylko zapytać panią Starostę 
Chmielewską jak Państwo, jako Zarząd uważacie. Które z tych celów, które są w strategii są 
najważniejsze, żeby je zrealizować, żeby ten efekt, o którym Pani mówiła, zmniejszenia 
liczby tych dzieci uzyskać?  
 
Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tutaj zawarte są trzy cele 
szczegółowe i myślę, że one są równorzędne. To jest przede wszystkim profilaktyka. Myślę, 
że ogólnie uznaje się, że to jest najważniejszy cel, czyli wsparcie rodziny tak, żeby dziecko 
w ogóle nie wyszło z domu rodzinnego. I tutaj wsparcie w każdym zakresie od materialnego, 
przez nawet do wsparcia seniorów po to, żeby rodzina poradziła sobie z takim zadaniem jak 
wychowanie dziecka. Widać ze statystyk, nie wszystkie rodziny niestety sobie takim 
zadaniem radzą. Oprócz tego oczywiście podkreśliłabym chyba działanie wszystkich 
instytucji i naprawdę koordynacja działań pomiędzy różnymi instytucjami, które mogą 
wykonywać działania na rzecz rodziny. Także te dwa cele.  
 
Starosta Policki Andrzej Bednarek – Ja bardziej, jako radny, przepraszam, bo to 
niezręcznie, ponieważ tym tematem wiodącą osobą jest pani Beata Chmielewska i zaraża nas 
tymi myślami i kiedy przygotowujemy te analizy to rzeczywiście dużo się dowiadujemy 
i wszystko jest tak jakby napisane, natomiast też jakieś doświadczenie, będąc sekretarzem, 
wcześniej radnym mi się wydaje, że oprócz tego, co już zostało wymienione niezmiernie 
istotną rzeczą jest to, co jest wartością najważniejszą, którą dziś tu podkreślaliśmy, w co 
najmniej w dwóch miejscach. Kiedy mówiliśmy o forum i kiedy mówiliśmy o sprawach 
dotyczących warsztatów terapii, tych mieszkań treningowych, a więc komplementarności 
współpracy samorządu. Bo co z tego, że strategia powiatowa zostanie tutaj przez nas przyjęta 
taka, jeśli rzeczywiście ta współpraca, te działania, o których wspomniał pan Przewodniczący 
ograniczą się tylko do intensywności z naszej a nie będą komplementarne? To po pierwsze. 
I po drugie, jednak tym najważniejszym ogniwem, to zobaczcie Państwo to jest kolejny 
przykład, że te struktury rządowe, samorządowe muszą przenikać i współpracować. Przecież 
to sąd rodzinny jest tym pierwszym momentem, gdzie w wyniku jakiejś sytuacji pozbawia 
praw. Wiemy, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, wiemy, że pani Chmielewska ze 
wszystkimi pracownikami Wydziału Spraw Społecznych i Obywatelskich mają na celu też 
szukanie lepszych rozwiązań współpracy Powiatu Polickiego z sądami i kuratorami 
sądowymi, którzy odgrywają niezmiernie istotną rolę w tym procesie, na samym jego 
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początku. Trzecia rzecz, to podczas wizyty akurat w Domu Dziecka w Tanowie, ale 
domyślam się, że i w Policach, obecne tu są panie Dyrektor, takie wspaniałe, zaskakujące 
sytuacje, w których pani Dyrektor, akurat w Tanowie prezentuje nam pokój. Kiedy zadaliśmy 
pytanie: Po co ten pokój? To nie był hotelowy, tylko dla rodzin, które zechcą przyjechać do 
swoich dzieci je odwiedzić, z nimi poprzebywać, przespać się. I pani Dyrektor mówiła to 
półgłosem, bo pewnie rozwiązania organizacyjne tego nie przewidują, ale zdrowy rozsądek 
mówi, że jeżeli masz szansę walczyć o tą rodzinę biologiczną, to walcz do końca i za to 
bardzo dziękujemy przy okazji.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 
jeszcze ktoś z Państwa radnych w tej sprawie? Jeśli nie to głosujemy uchwałę. Zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 8/XXVIII/17). Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania są następujące: 

 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
         

      Uchwała Nr XXVIII/237/2017 
      Załącznik nr 27 do protokołu 

 
Na sesję przybył radny Zbigniew Kurowski 

Od tej pory w obradach bierze udział 14 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Szanowni Państwo, teraz 
mamy taką sytuację, że pod punktem 14 i 15 jest pomoc społeczna i polityka rodzinna. Są 
dwa sprawozdania: „Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Policach za 2016 rok” wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz 
„Sprawozdanie z realizacji w 2016 r. Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2015 – 2020”. Proponuję, żeby te dwa punkty połączyć, ponieważ 
tam się będą dane powtarzały i szkoda czasu na słuchanie i prezentowanie tego samego. Jeśli 
Państwo nie będziecie protestowali to uznam, że tak robimy? To tak robimy. Te dwa punkty 
omawiamy razem, bez dzielenia ich na to, co jest napisane w porządku obrad, a musiało być 
tak zapisane ze względów proceduralnych.   
 
Pkt 14 i 15 Pomoc społeczna i polityka rodzinna. „Sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Policach za 2016 rok” wraz 
z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej. „Sprawozdanie 
z realizacji w 2016 r. Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2015 – 2020”. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę uprzejmie. Pani 
Dyrektor Beata Karlińska.  
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Beata Karlińska – Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Zarządzie, postaram się krótko. Państwo dostaliście 
materiały. Jak będą potem jakieś pytania to chętnie odpowiem. Przedstawiła „Sprawozdanie 
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Policach za 2016 rok” wraz 
z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz „Sprawozdanie z realizacji w 2016 r. 
Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2015 – 2020”, 
w formie prezentacji multimedialnej stanowiącej załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękujemy Pani 
Dyrektor. Bardzo proszę. Czy przewodniczący komisji stosownej chciałby się wypowiedzieć? 
Pan Przewodniczący Dariusz Podhajny?  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 
Rodzinnej Dariusz Podhajny – Powyższe dokumenty były omawiane podczas posiedzenia 
Komisji, pani Dyrektor nam przedstawiła całość materiału.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękujemy. Czy są 
pytania, uwagi wątpliwości, co do tych przedstawionych sprawozdań, dokumentów, które 
mamy przed sobą? Jeśli nie Szanowni Państwo, to raz jeszcze dziękując Pani Dyrektor za 
przedstawienie sprawozdań zamykamy tę część obrad.  
 
Pkt 16. Interpelacje i pytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę bardzo 
interpelacje i pytania radnych? Jeśli nie ma to punkt następny.   
 
Pkt 17.  Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Otrzymaliście Państwo 
informację z Regionalnej Izby Obrachunkowej o pozytywnej opinii dotyczącej prawidłowości 
planowanej kwoty długu. Mamy to? Chciałem, żebyście to Państwo mieli. Chciałem też 
Państwa poinformować, że 21 marca w Zalesiu odbyło się X Forum Samorządowe, czyli to 
spotkanie Przewodniczących, Burmistrzów, Wójtów z terenu gmin Powiatu Polickiego 
i Zarządu Powiatu Polickiego. Były dwa wiodące tematy. Pierwszy dotyczył bezpieczeństwa 
rozumianego w zakresie zagrożeń wynikających ze swobodnego dostępu dzikiej zwierzyny 
do miejsc zamieszkanych i ciągów komunikacyjnych, dlatego koła łowieckie, Prezesi tych kół 
i przedstawiciele nadleśnictwa uczestniczyli w tym forum. Uznaliśmy, że przygotujemy 
wspólny dla pięciu samorządów, pod egidą Samorządu Powiatu Polickiego, pod egidą pana 
Starosty Mariusza Sarneckiego, bo jego pion będzie się tym zajmował program edukacyjny, 
już w mediach o tym informowaliśmy, dla dzieci i dorosłych, mówiący o tym, w jaki sposób 
się zachowywać, jak postępować, czyli ten słynny problem niedokarmiania, problem 
niezostawiania owoców pod drzewami na obrzeżach miejscowości, czy też 
w miejscowościach, które są zabudowane zabudową jednorodzinną itd. oraz będzie 
odnowiona działalność w kierunku odłowienia zwierzyny, przy czym twierdzą fachowcy, 
czyli szefowie kół, łowczy, że jeśli się za blisko tę zwierzynę odwiezie to ona wróci, ale 
będzie to realizowane w kierunku dalszego odwożenia i tutaj samorządy zadeklarowały 
również współudział w tym zakresie. Chcieliśmy się zająć tym problemem, bo problem 
dotyczy nas wszystkich tak naprawdę. Nie ma tutaj wyjątków i jest szansa, że wspólnie go 
będziemy rozwiązywali. Druga grupa zagadnień dotyczyła bezpieczeństwa od strony 
Państwowej Policji i Gminy Kołbaskowo głównie, choć nie tylko. Gmina Kołbaskowo 
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zwróciła się z prośbą do wszystkich samorządów, kilka miesięcy temu, o poparcie wniosku 
dotyczącego uruchomienia jakiejś trwałej formy funkcjonowania Policji na terenie Gminy 
Kołbaskowo. Celowo używam takich sformułowań, nie posterunku, nie komendy, bo to są 
sformułowania już za ścisłe. Były nawet przygotowane pisma do Komendanta 
Wojewódzkiego, ale powstrzymaliśmy się. Komendant Powiatowej Policji przeanalizował 
sytuację i jest pozytywny oddźwięk, o tym zostaliśmy poinformowani i przedstawiciele 
Gminy Kołbaskowo również, ruch od strony gminy w kwestii pomieszczenia, a Komendant 
jest gotów do dyskusji, co do jakiejś formy trwałego bezpieczeństwa na ternie Gminy 
Kołbaskowo. Była też dyskusja na temat zwiększenia ilości funkcjonariuszy na ternie Powiatu 
Polickiego. Komendant po analizie danych demograficznych, danych wynikających z ilości 
wykroczeń, przestępstw, zagrożeń etc. stwierdził, że takich możliwości nie ma, bo system 
przydziału etatowego funkcjonariuszy Policji jest ściśle skodyfikowany i kilka elementów jest 
branych pod uwagę i te elementy dotyczące demografii, dotyczące spadku zagrożenia 
wykroczeniami czy też przestępstwami w 2016 r. to, co Komendant tu przedstawiał jasno 
pokazują, że nie będzie takiej możliwości. Postulat obecnej pani Wójt Teresy Dery jest taki, 
jeden element, że na praktyki przyjeżdżają ze szkoły w Szczytnie tutaj, adepci tej szkoły i to 
jest opłacane przez samorząd, żeby jakoś szybciej informować, bo wtedy samorząd jest 
w stanie zorganizować środki, których na bieżąco w budżecie nie ma. Taka dyskusja. Te dwa 
zagadnienia były główne, oprócz tych drogowych, które są co spotkanie. Chciałem Państwa 
o tym poinformować, bo to było takie istotne wydarzenie. Następne będziemy mieli 
w czerwcu. Czy są jakieś wnioski i oświadczenia? Nie ma. Punkt następny. 
 
Pkt 16. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – O godz. 11:50 stwierdził, 
że porządek obrad XXVIII sesji Rady Powiatu w Policach został wyczerpany. Podziękował 
radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach, a następnie ogłosił zamknięcie sesji 
Rady Powiatu w Policach. 
 
Protokołowała                                            Przewodniczący Rady Powiatu w Policach 

 

Katarzyna Karpeta                             Cezary Arciszewski 
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